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25.november 2011

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk 1 fremsendes følgende spørgsmål til 
Naalakekkersuisut:

Spørgsmål:

1) Har man lavet undersøgelser om der er i skimmelsvamp i alle Selvstyrets boliger i 
hele kysten? Hvis ikke der er foretaget undersøgelser endnu, hvornår har man 
planer om at gøre dette?

2) Den planlagte huslejestigning per 1. maj 2012 pga skimmelsvamp, hvor meget vil 
det indbringe af ekstra indtægter for huslejebetalinger for 2012 og for 2013?

3) De ekstra midler man får ind via huslejestigninger, i hvilke boligafdelinger og 
hvilke byer vil få gavn af det?

4) De huse og boliger som ikke er ramt af skimmelsvamp, hvad skal der ske med 
deres huslejestigninger?

5) Hvor længe skal huslejestigningerne være gældende?

6) Hvor ligger ansvaret for at sikre, at er ikke kommer skimmelsvamp og forebygge 
skimmelsvamp?

7) Har man lavet andre financieringsmuligheder for at dække denne ekstra 
omkostning vedr skimmelsvamp?

8) Hvor meget ekstra udgifter regner man med kommer i boligsikringer, efter en 
prisstigning på huslejen?

(Malik Berthelsen, Siumut)

Begrundelse:



I disse dage udsendte Naalakkersuisoq for boliger, at man vil til at bekæmpe 
skimmelsvamp i boliger og derfor meddeler, at der vil komme prisstigninger på alle 
boliger der hører ind under selvstyret med virkning fra 1. maj 2012.

Jeg er klar over, at man skal bekæmpe skimmelsvamp og at vi skal gøre alt for at 
forebygge denne, mener jeg ikke at den eneste løsning skal findes ved at hæve 
huslejerne inden man har foretaget en yderliggående analyser om emnet og om 
omfanget. 


